



ZYGMUNT NOSKOWSKI (1846 - 1909)

Sinfonie Nr. 2 c-Moll "Elegijna" (1875-79)

Symphony No. 2 in C minor 'Elegiac'

[1]	I. Moderato mlsterioso	[10:01]
[2]	II. Scherzo (Vivace)	[8:10]
[3]	III. Elegia (Andante)	[8:59]
[4]	IV. Finale. Per aspera ad astra (Poco adagio - Allegro assai - Vivace)	[8:10]

Sinfonie Nr. 1 A-Dur (1874/75)

Symphony No. 1 in A major

[5]	I. Allegro molto	[13:05]
[6]	II. Adagio cantabile	[11:15]
[7]	III. Vivace	[9:43]
[8]	IV. Finale. Allegro con fuoco	[10:51]

DEUTSCHE STAATSPHILHARMONIE RHEINLAND-PFALZ

ANTONI WIT, *Dirigent / conductor*

C5509 · 1CD · UPC: 845221055091

PC 21

YouTube: <https://www.youtube.com/watch?v=v3Q6l2JGCNc>

Trotz seiner bekannten Schüler (u.a. Szymanowski) und seines berühmten Lehrers (Moniuszko) haben dennoch bisher nur wenige Musikliebhaber von Zygmunt Noskowski (1846–1909) gehört. Und doch war er über weite Strecken des 19. Jahrhunderts der bedeutendste Vertreter moderner symphonischer Musik in Polen. Als Dirigent und Konzertveranstalter selbst ein Fürsprecher vergessener polnischer Komponisten, kümmert sich nun Antoni Wit, mit 94 Jahren Abstand Noskowskis Nachfolger als Chefdirigent der Warschauer Philharmoniker, um den Ruf seines hochromantischen Kollegen – wie er das auch schon für Zygmunt Stojowski (Capriccio C5464) getan hat.

Although he had famous students (i.e. Szymanowski) and teachers (Moniuszko), few listeners know much, if anything, about Zygmunt Noskowski (1846–1909). And yet, for most of the 19th century, he was the primary exponent of modern symphonic music in Poland. As a conductor and concert organizer, he had himself championed the causes of forgotten Polish composers. Now it is Antoni Wit, Noskowski's successor at the helm of the Warsaw Philharmonic at a distance of 94, who helps out his late-romantic colleague – just as he has already done with the music Zygmunt Stojowski on a previous Capriccio recording (C5464).

Already released:



Zygmunt Stojowski
Symphony Op. 21 · Suite op. 9
 1CD · C5464



Karol Szymanowski
Concert Overture · Sinfonia Concertante
 1CD · C5246



Krzysztof Penderecki
String Quartets · Clarinet Quartet
 1CD · C5493